

Angus Reid Institute
Biden visit – US and Canada
March 15-17, 2023

Some questions have been held for future release.

La version française suivra.

[T] Q1.

Base=Canada only

Multi-choice – max 2

As we look to the future, with which of the following countries or regions do you think Canada should try to develop closer trade ties?

(Please select up to two)

[RANDOMIZE – CHOOSE UP TO 2]

Continue to focus on the U.S.

The United Kingdom

The European Union

China

Southeast Asia

Taiwan

India

South and Central America

[ANCHORED]Other (specify)

Q4.

Base=All

Single choice

Thinking about the Canada-U.S. relationship overall, would you say it is currently...

Very strong – there is much cooperation on the issues the two countries face

Strong

Weak

Very weak – there are many issues between the two countries

Not sure/ Can't say

[US ONLY] I don't ever think about the Canada-U.S. relationship

Q5. [T, adjusted 2016]

Base = Canada and U.S respondents

Single choice grid

Preamble US: Please indicate whether you agree or disagree with the following statements about the United States' relationship with Canada. Would you say ...

Preamble Canada: Please indicate whether you agree or disagree with the following statements about Canada's relationship with the United States.

[RANDOMIZE]

The two countries should build a stronger relationship

(Pipe in Canada/The United States) _____ is our best friend internationally

(Pipe in Canada/The United States) _____ takes its relationship with our nation for granted

Both are valuable trade partners to each other

(Pipe in Canada/The United States) does not provide a secure enough border against illegal immigration

The two countries do not cooperate enough on shared issues

Strongly agree

Agree

Disagree

Strongly disagree

Don't know

Q6.

Base=US only



This is a photo from Jan. 10, 2023 featuring a man on the left and U.S. President Joe Biden on the right.

Do you recognize the man on the left?

Yes
Maybe
No

Q7.

Base=Yes/Maybe in Q5
US Only

The man on the left is Canadian Prime Minister Justin Trudeau. Overall, do you have a favourable or unfavourable view of Trudeau?

Very favourable
Favourable
Unfavourable
Very unfavourable
Don't know/ Can't say

Biden visit (Canada only section)

Q8. [T]

Base=Canada only
Single choice

Now, turning to the United States. Based on the performance of the administration of U.S. President Joe Biden since the inauguration on January 20, 2021, is your overall impression positive or negative so far?

Very positive
More positive than negative
Equally positive and negative
More negative than positive
Very negative
Don't know/Not sure

Q9.

Base=Canada only
Single choice

As you may know, U.S. President Joe Biden is coming to Canada in March. This will be his first official visit to Canada since he was elected president. U.S. presidents almost always visit Canada during their term in office.

How do you feel about President Biden's visit to Canada?

Pleased – Glad he is coming
Upset – He shouldn't be coming
Don't care either way

Q10.

Base=Canada only

Pick two

During President Biden's visit to Canada, which topics do you feel are MOST important for he and Prime Minister Justin Trudeau to address? Please select your top two.

Acknowledging Canada's role in the bilateral relationship

Trade – electric vehicle/battery subsidies, etc.

Safe third-country agreement/Border security

Air defence/NORAD

Ukraine defence/support

Energy issues – Line 5, etc.

Climate issues/energy transition

Shared concerns regarding China (espionage, trade, etc.)

Not sure/ Can't say [Exclusive]

Français

[T] Q1.

Base=Canada only

Multi-choice – max 2

En pensant à l'avenir, avec quels pays croyez-vous que le Canada devrait développer des liens commerciaux plus forts?

(Veuillez choisir jusqu'à deux réponses.)

[RANDOMIZE – CHOOSE UP TO 2]

On devrait continuer de se concentrer sur les États-Unis

Le Royaume-Uni

L'Union européenne

La Chine

L'Asie du Sud-Est

Taiwan

L'Inde

L'Amérique centrale et du Sud

[ANCHORED] Autre (veuillez préciser)

Q4.

Base=All

Single choice

Lorsque vous pensez à la relation générale entre le Canada et les États-Unis, croyez-vous qu'elle est actuellement...

Très forte – les deux pays collaborent beaucoup sur les enjeux auxquels ils sont confrontés

Forte

Faible

Très faible – il y a beaucoup de problèmes entre les deux pays
Je ne suis pas certain / je ne peux pas dire
[US ONLY] I don't ever think about the Canada-U.S. relationship

Q5. [T, adjusted 2016]

Base = Canada and U.S respondents

Single choice grid

Preamble Canada: Veuillez indiquer si vous êtes d'accord ou non avec les énoncés suivants à propos de la relation entre le Canada et les États-Unis.

[RANDOMIZE]

Les deux pays devraient établir des liens plus solides

(Pipe in Le Canada/ Les États-Unis) _____ sont notre meilleur ami sur le plan international

(Pipe in Le Canada/ Les États-Unis) _____ prennent pour acquis leur relation avec notre nation

Les deux pays sont des partenaires commerciaux précieux

(Pipe in Le Canada/ Les États-Unis) ne garantissent pas assez bien la sécurité de la frontière contre l'immigration illégale

Les deux pays ne coopèrent pas assez sur des enjeux communs

Tout à fait d'accord

D'accord

En désaccord

Tout à fait en désaccord

Je ne sais pas

Biden visit (Canada only section)

Q8. [T]

Base=Canada only

Single choice

Tournons-nous vers les États-Unis. En vous appuyant sur la performance de l'administration du président américain Joe Biden depuis son inauguration, le 20 janvier 2021, votre impression générale est-elle positive ou négative?

Très positive

Plus positive que négative

Aussi positive que négative

Plus négative que positive

Très négative

Je ne sais pas / je ne suis pas certain

Q9.

Base=Canada only

Single choice

Comme vous le savez peut-être, le président américain Joe Biden viendra au Canada en mars. Il s'agit de sa première visite officielle au Canada depuis son élection. Les présidents américains visitent presque toujours le Canada pendant leur mandat.

Comment vous sentez-vous par rapport à la visite du président Biden au Canada?

Ravi – je suis heureux qu'il vienne

Contrarié – il ne devrait pas venir

Ça m'est égal, d'une manière ou d'une autre

Q10.

Base=Canada only

Pick two

Pendant la visite officielle du président Biden au Canada, quels sont les sujets les PLUS importants dont il devrait discuter avec le premier ministre Justin Trudeau, selon vous? Veuillez choisir deux sujets.

La reconnaissance du rôle que joue le Canada dans la relation bilatérale avec les É.-U.

Le commerce – subventions pour les véhicules/batteries électriques, etc.

L'Entente sur les tiers pays sûrs / la sécurité frontalière

La défense aérienne / NORAD

La défense de l'Ukraine/le soutien envers l'Ukraine

Les questions énergétiques – la Canalisation 5, etc.

Les enjeux climatiques / la transition énergétique

Les préoccupations communes à propos de la Chine (l'espionnage, le commerce, etc.)

Je ne suis pas certain / je ne peux pas dire